

500 Consumers Road
North York, Ontario M2J 1P8
PO Box 650
Scarborough ON M1K 5E3

Lorraine Chiasson
Regulatory Coordinator
phone: (416) 495-5962
fax: (416) 495-6072
Email: lorraine.chiasson@enbridge.com



RECEIVED

March 25, 2009

MAR 26 2009

VIA COURIER

ONTARIO ENERGY BD

2/27/09
Ms. Kirsten Walli
Board Secretary
Ontario Energy Board
2300 Yonge Street
Suite 2700
Toronto, Ontario
M4P 1E4

EB-2008-0219

OEB BOARD SECRETARY	
File No:	Sub File: <i>b.</i>
Panel	
Licensing	<i>CS.</i>
Other	
00/04	

NS

Dear Ms. Walli:

**Re: Enbridge Gas Distribution Inc. 2009 Rate Adjustment
Ontario Energy Board File No. EB-2008-0219**

Enclosed please find my affidavit of publication indicating my adherence to the Board's Letter of Direction of October 20, 2008.

Yours truly,

Lorraine Chiasson

encl.

cc: Mr. Fred Cass, Aird & Berlis LLP (via courier)
Ms. Tania Persad, Enbridge Gas Distribution

*Affidavit complies with
the letter of Direction.*

*March 27/09
NS*

*Date of Publication -
Nov 1, 2008 - both
Eng + French*

ONTARIO ENERGY BOARD

IN THE MATTER OF *the Ontario Energy Board Act, 1998;*

AND IN THE MATTER OF an Application by Enbridge Gas Distribution Inc. for an Order or Orders approving or fixing rates for the sale, distribution, transmission, and storage of natural gas for its 2009 fiscal year.

AFFIDAVIT OF PUBLICATION

I, Lorraine Chiasson, of the City of Oshawa, of the Regional Municipality of Durham, make oath and say as follows:

1. I am in the employ of Enbridge Gas Distribution Inc. ("Enbridge") and as such have knowledge of the matters hereinafter deposed to.
2. Pursuant to the Letter of Direction dated October 20, 2008, I caused a copy of the English version of the Notice of Publication ("Notice") to be published headed with the Ontario Government logo and the words "Ontario Energy Board", in one issue of the English language daily newspapers and one issue of the English language weekly newspapers having the highest circulation, according to the best information available, in all service areas in which Enbridge supplies gas. Attached hereto and marked as Exhibit "A" is a true copy of the said Notice which was published in the said newspapers between Wednesday October 22, 2008 and Saturday November 1, 2008.
3. Pursuant to the Letter of Direction, I caused a copy of the French version of the Notice to be published, headed with the Ontario Government logo and the words "Commission de l'Energie de l'Ontario", in one issue of the French language daily newspapers and in the French language weekly newspapers, according to the best information available, in all service areas in which Enbridge supplies gas. Attached hereto and marked as Exhibit "B", is a true

copy of the said Notice which was published in the said newspapers between
Wednesday October 22, 2008 and Saturday November 1, 2008

SWORN before me in the City of
Toronto, this 25th day of
March 2009



**Shari Lynn Marie Spratt, a Commissioner, etc.,
Province of Ontario, for Enbridge Gas Distribution Inc.,
and its subsidiaries, associates and affiliates.
Expires September 18, 2011.**

)
)
)
)
)



LORRAINE CHIASSEON

THIS IS EXHIBIT " A " REFERRED TO IN THE
AFFIDAVIT OF LORRAINE CHASSON
SWORN TO ME THIS 25th DAY OF
MARCH 2009

Spratt

A Commissioner, etc.

**Shari Lynn Marie Spratt, a Commissioner, etc.,
Province of Ontario, for Enbridge Gas Distribution Inc.,
and its subsidiaries, associates and affiliates.
Expires September 18, 2011.**



EB-2008-0219

**NOTICE OF APPLICATION
ENBRIDGE GAS DISTRIBUTION INC.
RATES FOR 2009**

Enbridge Gas Distribution Inc. ("Enbridge") filed an Application on September 26, 2008 with the Ontario Energy Board (the "Board") under section 36 of the *Ontario Energy Board Act, 1998*, S.O. c.15, Sched. B, as amended, for an order of the Board approving or fixing rates for the distribution, transmission and storage of natural gas, effective January 1, 2009. The Board's decision on this Application may have an effect on all of Enbridge's customers.

Enbridge has proposed a two-phased approach to the Board's review of its application.

In Phase 1 the Board would review the mechanical rate adjustment under Enbridge's approved Incentive Rate adjustment mechanism. Enbridge has proposed a change to its delivery rates which, if approved by the Board, would result in an average increase of about 0.5% for all residential customers. For a typical residential customer consuming 3,064 m³ per year, the total bill impact would be less than \$1 per year.

Enbridge requests that the Board address this rate adjustment first. It seeks to have an Order of the Board in time to allow for the implementation of the new rates January 1, 2009.

Under Enbridge's proposal, in Phase 2 the Board would consider a number of specific requests of Enbridge. These requests are:

- approval of a new deferral account to record the incremental costs of complying with new international financial reporting standards guidelines;

- a change to some of the non-energy service charges listed on Rider G;
- some revisions to wording in the rate handbook in respect of late payment penalties, the “force majeure” clause, and some other areas;
- the discontinuation of an Alternative Dispute Resolution (ADR) commitment stemming from the EB-2006-0034 proceeding requiring the submission of an EnVision benefit report on an annual basis;
- a revision to the GDAR IVA fee, from a percentage of the absolute value of the adjustment, to a flat transaction fee;
- approval of an In-Franchise Title Transfer fee, to account for additional costs for the provision of this service after the new CIS software becomes operational; and
- a change in the requirements for the contracting of upstream transportation that would require direct purchase bundled service customers to contract for firm upstream transportation. According to Enbridge’s application this change would provide Enbridge with an additional level of security of supply of gas into its territory in the event of an interruption of delivery upstream of its franchise area.

This proceeding will not deal with the commodity cost of natural gas. Any changes to the commodity cost of natural gas for customers that purchase gas directly from Enbridge are addressed through the Quarterly Rate Adjustment Mechanism.

Copies of the Application and the supporting written evidence are available for inspection at the Board’s office and Enbridge’s office at the addresses listed below.

Participation

You may participate in this proceeding in one of three ways:

1. You may send the Board a letter of comment. Your letter must be received by the Board no later than 30 days from the publication or service date of this notice.
2. You may request observer status in order to receive documents issued by the Board in the proceeding. Your request must be made by letter received by the Board no later than 10 days from the publication date of this notice.

3. You may request intervenor status if you wish to actively participate in the proceeding. Your request must be made by letter of intervention received no later than 10 days from the publication date of this notice. Your letter of intervention must include a description of how you are, or may be, affected by the proceeding; and if you represent a group, a description of the group and its membership. The Board may choose to hold a written or an oral hearing. The Board will not hold a written hearing if a party satisfies the Board that there is good reason for holding an oral hearing. Your letter of intervention should indicate your preference for a written or oral hearing, and the reasons for that preference. The Board may order costs in this proceeding. You must indicate in your letter of intervention whether you expect to seek costs from Enbridge and the grounds for your eligibility for costs.
4. Your letter of intervention should include a comment about the advisability of the Board's proceeding with Enbridge's proposed two-phased approach to the review of the application.
5. You must provide a copy of your letter of intervention to the Board with a copy to Enbridge at the following address:

Enbridge Gas Distribution Inc.

500 Consumers Road
Toronto, Ontario M2J 1P8

Mailing Address:

P.O. Box 650
Scarborough, ON M1K 5E3
Attn: Norm Ryckman
Director, Regulatory Affairs

Tel: 416-495-5499 or 1-888-659-0685

Fax: 416-495-6072

Email: egdregulatoryproceedings@enbridge.com

Need More Information?

Further information on how to participate may be obtained by visiting the Board's Web site at www.oeb.gov.on.ca or by calling our Consumer Relations Centre at 1-877-632-2727.

How To Contact Us

In responding to this notice please reference Board file number EB-2008-0219. **It is also important that you provide your name and postal address and, if available, an e-mail address.** All communications should be directed to the attention of the Board Secretary at the address below, and be received no later than 4:45 p.m. on the required date.

If you already have a user ID, please submit your intervention request through the Board's web portal at www.errr.oeb.gov.on.ca. Additionally, two paper copies are required. If you do not have a user ID, please visit the Board's website under e-filings and fill out a user ID password request. For instructions on how to submit and naming conventions please refer to the RESS Document Guidelines found at www.oeb.gov.on.ca, e-Filing Services. The Board also accepts interventions by e-mail, at the address below, and again, two additional paper copies are required.

For your convenience, the Board accepts letters of comment by either post or e-mail. Our e-mail address is Boardsec@oeb.gov.on.ca. Please include the file reference numbers in the subject line of your e-mail.

Ontario Energy Board
P.O. Box 2319
2300 Yonge Street, 27th Floor
Toronto ON M4P 1E4

Attn: Kirsten Walli
Board Secretary

Tel: 1-888-632-6273 (Toll free)
Fax: 416-440-7656

IF YOU DO NOT FILE A LETTER STATING YOUR WISH TO PARTICIPATE IN THIS PROCEEDING, THE BOARD MAY PROCEED WITHOUT YOUR PARTICIPATION AND YOU WILL NOT BE ENTITLED TO FURTHER NOTICE OF THE PROCEEDING.

Ce document est disponible en français.

DATED at Toronto, October 20, 2008
ONTARIO ENERGY BOARD

Original Signed By

Kirsten Walli
Board Secretary

THIS IS EXHIBIT " B " REFERRED TO IN THE
AFFIDAVIT OF LORRAINE CHIASSON
SWORN TO ME THIS 25th DAY OF
MARCH 2009

Spratt

A Commissioner, etc.

**Shari Lynn Marie Spratt, a Commissioner, etc.,
Province of Ontario, for Enbridge Gas Distribution Inc.,
and its subsidiaries, associates and affiliates.
Expires September 18, 2011.**



EB-2008-0219

**AVIS DE REQUÊTE
CONCERNANT LES TARIFS DE 2009
D'ENBRIDGE GAS DISTRIBUTION INC.**

Enbridge Gas Distribution Inc. (ci-après « Enbridge ») a déposé une requête le 26 septembre 2008 auprès de la Commission de l'énergie de l'Ontario (ci-après la « Commission ») aux termes de l'article 36 de la *Loi de 1998 sur la Commission de l'énergie de l'Ontario*, L.O., c. 15, Annexe B, telle que modifiée, en vue d'obtenir une ordonnance de la Commission approuvant ou établissant les tarifs de distribution, de transport et de stockage du gaz naturel à compter du 1^{er} janvier 2009. La décision de la Commission concernant cette requête peut avoir un effet sur tous les clients d'Enbridge.

Enbridge a proposé une approche à deux volets pour l'examen de sa requête par la Commission.

Dans le premier volet, la Commission passera en revue le mécanisme de rajustements tarifaires dans le cadre du programme incitatif approuvé d'Enbridge. Enbridge a proposé de modifier ses tarifs de livraison, lesquels, s'ils sont approuvés par la Commission, entraîneraient une hausse moyenne d'environ 0,5 % pour tous les abonnés résidentiels. Le consommateur résidentiel moyen consommant 3 064 m³ par année constatera une augmentation sur le total de la facture inférieure à 1 \$ annuellement.

Enbridge demande à la Commission de traiter ce rajustement tarifaire en premier lieu. Enbridge souhaite obtenir une ordonnance de la Commission à temps pour permettre l'entrée en vigueur des nouveaux tarifs le 1^{er} janvier 2009.

Selon la proposition d'Enbridge, le deuxième volet impliquerait l'examen par la Commission d'un certain nombre de demandes particulières d'Enbridge. Ces demandes sont les suivantes :

- approbation d'un nouveau compte de report pour comptabiliser les coûts croissants liés à la conformité aux lignes directrices des nouvelles normes internationales d'information financière;
- modification des frais de certains services non liés à l'énergie énumérés à l'avenant G;
- certains changements à la formulation dans le manuel des tarifs concernant la conformité aux pénalités pour paiement en retard, l'alinéa « force majeure » et certains autres points;
- annulation d'un engagement pris dans le cadre d'un règlement extrajudiciaire des différends (RED) à la suite de l'instance EB-2006-0034, lequel exige la soumission d'un rapport annuel sur les avantages EnVision;
- révision des frais d'estimation de la valeur intangible de la règle d'accès à la distribution de gaz qui, au lieu de correspondre à un pourcentage de la valeur absolue du rajustement, seront dorénavant des frais de transaction fixes;
- approbation des frais de transfert des titres de propriété en concession afin de rendre compte des coûts supplémentaires pour la prestation de ce service une fois le nouveau logiciel CSI mis en œuvre;
- modification des exigences contractuelles du transport en amont qui exigerait que les consommateurs des services regroupés achetant leur gaz directement signent un contrat ferme pour le transport en amont. Selon la requête d'Enbridge, cette modification donnerait à Enbridge un niveau de sécurité supplémentaire quant à son approvisionnement en gaz sur son territoire en cas d'interruption de la livraison en amont dans sa zone de concession.

Cette instance ne traitera pas du coût de base du gaz naturel. Tout changement du coût de production du gaz naturel pour les abonnés qui achètent leur gaz directement auprès d'Enbridge est traité selon le mécanisme d'ajustement tarifaire trimestriel.

Des copies de la Requête et des éléments de preuve écrits sont disponibles pour consultation dans les bureaux de la Commission ainsi qu'au bureau d'Enbridge aux adresses indiquées ci-dessous.

Participation

Vous pouvez participer à la présente instance de l'une des trois façons suivantes :

1. Vous pouvez faire parvenir une lettre de commentaires à la Commission. Votre lettre doit parvenir à la Commission au plus tard 30 jours après la signification ou la publication du présent avis.
2. Vous pouvez demander le statut d'observateur afin de recevoir les documents publiés par la Commission durant l'instance. Vous devez présenter votre requête dans une lettre, laquelle doit parvenir à la Commission au plus tard 10 jours après la publication du présent avis.
3. Vous pouvez demander le statut d'intervenant si vous désirez participer activement à l'instance. Vous devez présenter votre requête dans une lettre d'intervention, laquelle doit parvenir au plus tard 10 jours après la publication du présent avis. Votre lettre d'intervention doit décrire la manière dont vous êtes ou pourriez être touché par l'instance et doit préciser si vous représentez un groupe et, le cas échéant, décrire ce groupe et ses membres. La Commission peut choisir de tenir une audience écrite ou orale. La Commission ne procédera pas par voie d'audience écrite si une partie présente à la Commission des raisons justifiant de tenir une audience orale. Votre lettre d'intervention doit indiquer si vous préférez une audience écrite ou une audience orale et préciser les raisons sur lesquelles votre préférence est fondée. La Commission peut attribuer des frais dans cette instance. Vous devez indiquer dans votre lettre d'intervention si vous entendez solliciter des frais adjugés auprès d'Enbridge ainsi que les motifs établissant votre admissibilité à ces frais.
4. Votre lettre d'intervention doit comprendre un commentaire concernant le bien-fondé de l'instance de la Commission sur l'approche à deux volets proposée par Enbridge pour l'examen de cette requête.
5. Vous devez fournir un exemplaire de votre lettre d'intervention à la Commission ainsi qu'un exemplaire à Enbridge à l'adresse suivante :

Enbridge Gas Distribution Inc.
500, chemin Consumers
Toronto (Ontario) M2J 1P8

Adresse postale :
C.P. 650
Scarborough (Ontario) M1K 5E3
À l'attention de :
Norm Ryckman
Directeur, Réglementation

Tél. : 416 495-5499 ou 1 888 659-0685
Télec. : 416 495-6072
Courriel : egdregulatoryproceedings@enbridge.com

Vous voulez de plus amples renseignements?

Vous pouvez obtenir davantage de renseignements sur la manière de participer en visitant le site Web de la Commission (www.oeb.gov.on.ca) ou en appelant notre Centre des relations avec les consommateurs au 1 877 632-2727.

Comment nous joindre

Lorsque vous répondrez au présent avis, veuillez citer le numéro de dossier de la Commission EB-2008-0219. **Il est également important d'indiquer votre nom ainsi que votre adresse postale et, le cas échéant, votre adresse électronique.** Toutes les communications doivent être adressées à la secrétaire de la Commission à l'adresse indiquée plus bas, et doivent être reçues au plus tard à 16 h 45 le jour exigé.

Si vous avez déjà un identificateur d'utilisateur, veuillez présenter votre demande d'intervention dans le portail Web de la CEO : www.errr.oeb.gov.on.ca. De plus, deux copies papier sont requises. Si vous n'avez pas d'identificateur d'utilisateur, veuillez consulter la section Services de dépôt automatique dans le site Web de la CEO, et remplissez une demande de mot de passe. Pour des renseignements sur la manière de déposer des documents et la règle d'affectation des noms, veuillez consulter les directives RESS dans la section e-Filing Services (en anglais seulement) du site www.oeb.gov.on.ca. La Commission accepte les interventions par courriel, à l'adresse ci-dessous; dans ce cas, deux exemplaires sur papier sont exigés.

Pour votre commodité, la Commission accepte les lettres de commentaires par courrier courant ou électronique. Notre adresse électronique est : Boardsec@oeb.gov.on.ca;. Veuillez inclure le numéro de référence du dossier de requête dans la ligne « objet » de votre courriel.

Commission de l'énergie de l'Ontario
C.P. 2319
2300, rue Yonge, 27^e étage
Toronto (Ontario) M4P 1E4

À l'attention de
: Kirsten Walli
Secrétaire de la Commission

Tél. : 1 888 632-6273 (Sans frais)
Télec. : 416 440-7656

SI VOUS NE DÉPOSEZ PAS UNE LETTRE PRÉCISANT VOTRE INTENTION DE PARTICIPER À LA PRÉSENTE INSTANCE, LA COMMISSION PEUT PROCÉDER EN VOTRE ABSENCE ET VOUS NE RECEVREZ AUCUN AUTRE AVIS CONCERNANT CETTE INSTANCE.

This document is also available in English.

**Fait à Toronto le 20 octobre 2008
COMMISSION DE L'ÉNERGIE DE L'ONTARIO**

Original signé par

Kirsten Walli
Secrétaire de la Commission